
Weergave werkgroep inrichting en veiligheid d.d. 02 februari 2016 
 

 
Hierbij treft u de input aan van het eerste werkgroep overleg inrichting en veiligheid. In de tabel treft u 
de inbreng aan welke een ieder heeft gegeven in de deelsessies. Tevens treft u de vragen en 
antwoorden aan welke in het plenaire deel zijn gesteld.  
 
Er is een principe besluit genomen door de raad, betekent dit dat bijvoorbeeld het aantal nog 
minder kan worden? 
De raad heeft inderdaad een principe besluit genomen, waardoor nu een aantal kaders vaststaan: 

- Aantal op te vangen vluchtelingen (950) 
- Duur (5 jaar, met mogelijkheid tot verlenging met 5 jaar) 
- Locatie  

Alle overige zaken moeten worden uitgewerkt. Na die uitwerking neemt de raad in mei een definitief 
besluit. Met deze vaste kaders gaan we als projectteam aan het werk. 
 
Wanneer in mei toch besloten wordt dat het kleinschaliger moet, dan heb je nu werk voor niets 
gedaan? 
In mei zal de Raad een controle uitvoeren op de uitwerking van de opdracht, met de vastgestelde 
kaders. De Raad mag formeel inderdaad iets anders besluiten, maar er is op dit moment geen 
aanleiding om te vermoeden dat de raad bijvoorbeeld besluit dat de opvang kleinschaliger moet.  
 
Kan er in het vergunningentraject een zienswijze (bezwaar) ingediend worden? 
Het vervolg traject ziet er als volgt uit: de gemeenteraad gaat in mei een beslissing nemen. 
Vervolgens wordt door het COA een omgevingsvergunning aangevraagd bij de gemeente. De 
gemeente zal de vergunning verlenen waarna de vergunning ter inzage komt te liggen. Hierop kunt u 
dan bezwaar maken en vervolgens eventueel naar de Rechtbank en Raad van State. Het gaat om 
een tijdelijke omgevingsvergunning (voor 5 jaar) dit is een volledige bevoegdheid van het College 
waardoor we dus niet terug hoeven naar de Raad.  
Daarnaast heeft u het recht om individueel uw zorgen te uiten bij de raad en in gesprek te gaan met 
raadsleden.  
 
Hoe kijkt de gemeente tegen het AZC project aan in relatie met de bezuinigingen bij de politie? 
Burgemeester Martijn Dadema geeft aan dat er binnen het politieapparaat op dit moment veel reuring 
is, met het overgaan naar nationale politie en bezuinigingen. Maar desondanks moet de 
dienstverlening van politie op peil blijven en hier voeren we met de lokale politie ook het gesprek over. 
Wanneer er incidenten gebeuren dan zal de politie er zijn. Belangrijk is om deze zorgen op deze 
avond te uiten dan kan dit ook meegenomen worden in het vervolg en mogelijk een plek krijgen in het 
veiligheidsplan.  
 
Heeft de gemeente invloed op de samenstelling van de bewoners van het AZC? 
Het COA heeft toegezegd dat er een gemengde samenstelling zal komen. Dus zowel alleengaande 
mannen/vrouwen, gezinnen maar ook alleenstaande moeders. Het wordt dus geen specifiek centrum 
voor alleen maar mannen of minderjarige vluchtelingen. Het COA is natuurlijk afhankelijk van de 
instroom. Maar gemiddeld komen er op dit moment ca 60% alleen reizende mensen en 40% 
gezinnen. 
 
De toegangsweg staat lang ingetekend op de huidige kaart, klopt dat? 
De toegangsweg wordt zo lang of kort als het nodig is. Is dus afhankelijk van waar de bebouwing zal 
komen.  
 
Waarom wordt ervoor gekozen de bebouwing achterin te situeren? 
We hebben rekening gehouden met geluid zones en richtafstanden horend bij de milieu categorieën 
van de omliggende bedrijven evenals de magneetveldzone van de hoogspanningslijn. Momenteel zijn 
we nog aan het onderzoeken waar de precieze grenzen liggen van deze hindercontouren. Na eerste 
verkenningen lijkt het erop dat de contouren kleiner zijn dan we eerst dachten, dit zou kunnen 
betekenen dat we dichter bij de Overkampsweg kunnen bouwen. In de volgende werkgroep 
bijeenkomst komen we hierop terug.  



 

 

Vragen n.a.v. de toelichting van het COA, Iris Vliegenberg 
 
Personeel en bezoekers moeten zich melden en bewoners niet, dan is het systeem toch niet 
waterdicht, is dit voor de bewoners wel veilig? 
Het klopt dat het inderdaad niet waterdicht is. Bewoners mogen vrij in- en uit maar hebben wel een 
plicht om zich één keer in de week te melden. Medewerkers en beveiliging kennen de bewoners en 
herkennen vaak wel als zich niet-bewoners op het terrein begeven.  
 
Hoe wordt er omgegaan met ronsel praktijken, kinder verdwijning enz. ? 
Het COA personeel wordt opgeleid om gedragingen van bewoners te kunnen herkennen en zijn er 
attent op wanneer iemand zich anders en/of verdacht gedraagt. Woonbegeleiders kennen hun groep 
bewoners goed, voeren veel gesprekken en bij twijfel zal er altijd gecommuniceerd worden met de 
politie en-/of de vreemdelingen politie. Daarbij merk je dat de sociale controle op het terrein erg hoog 
is.  
 
Wat voor soort bebouwing komt er op het terrein? 
De woonblokken worden semipermanente gebouwen, 2 laags met een plat dak (ongeveer 6 m. hoog) 
 
Hoeveel geld krijgen de bewoners te besteden? 
Volwassenen krijgen een weekgeld bedrag van circa €57,00 een gezin krijgt € 160,- per week. 
Omgerekend is dit net onder het bijstandsniveau. Hiervan moeten de bewoners zelf voor hun 
onderhoud zorgen.  
 
Wat gebeurt er met mensen die zelf geld hebben als men binnenkomt.  
Dat geld is voor de mensen zelf. Wel is het zo dat wanneer mensen hier gaan werken (werken mag 
pas na een bepaalde verblijfsperiode) dan zal men (een deel van) dat geld moeten inleveren als 
vergoeding voor het verblijf in het azc.  
 
Hoe lang woont men op dit AZC? 
Dat varieert sterk, van 3-9 maanden. Het hangt sterk af van het aantal (huur)woningen, welke 
beschikbaar komen.  
 
Hoe bepaalt het COA wie op welke AZC terecht komt? 
Er wordt altijd gekeken naar een mix van land van herkomst. Verder gaan kinderen bijvoorbeeld wel 
naar en plek waar het onderwijs goed geregeld is om de omvang van schoolklassen niet te sterk te 
laten variëren. 
 
Hoe wordt omgegaan met veiligheid? Je hoort dat de stroom op dit moment te groot is en dat 
er bijvoorbeeld onvoorbereide (onopgeleide) beveiligers naar het AZC gaan.  
Bij een start van een AZC wordt er altijd gestart met een getraind beveiligingsteam. Daar worden wel 
nieuwe mensen bij gezet maar deze worden goed voorbereid.  
Verder is er een hele nauwe samenwerking tussen de locatiemanager/gemeente/politie en COA.  
 
Hoeveel COA medewerkers werken er op een AZC? 
Circa 38 Fte bij een omvang van 950 asielzoekers. Er zijn verschillende soorten functies te denken 
valt aan: 

- Technische dienst medewerkers 
- Woonbegeleiders 
- Programmabegeleiders 
- Contactpersonen voor onderwijs en zorg 

Woonbegeleiders krijgen met 2/3 collega’s één unit toegewezen, de opdracht is dat je iedereen kent, 
vaak langs gaat en zowel informele als ook formele gesprekken voert met de bewoners.  
 
Inburgering en Nederlandse les wordt op de locatie gegeven? 
Ja, dit vindt inderdaad op het asielzoekerscentrum plaats.  
 



 

Aandachtspunten genoemd aan de gesprekstafels 
 

 
Veiligheid - Iris Vliegenberg 

 

 

Grote concentratie in dun bevolkt gebied  

Risico voor gefrustreerde mensen (bang en een oorlog ontvlucht)  

Bang voor kinderen  

Onbekende mensen – taal & cultuur, normen & waarden  

De geschiedenis leert anders: soms juist minder overlast door alertheid   

Hangplekken  

Verkeersveiligheid  

Voorbereiding op grote evenementen Stöppelhaene, Ribs & Blues  

Overzichtelijke indeling – herkenbare gebouwen (door bijv. kleur?)  

Bezigheid = bevorderlijk voor veiligheid  

Infiltratie ISIS  

Veiligheid kinderen & vrouwen en omwonenden  

Veiligheid kinderen op de fiets  

Samenscholing – bang om er langs te fietsen  

Onbekende mensen & bagage  

Bezuinigingen politie – vrouwelijke wijkagent?  

Grote aantal /omvang risico’s  

Frustraties/verwachtingen/verveling  

Apeldoorn als voorbeeld – weinig problemen  

De vluchtelingenstroom in 1994 was anders – bad guy in Servë, konden we 
sympathie voor hebben.  

 

Je krijgt ineens 950 buren, kleine kinderen vinden het eng, taalprobleem, 
kinderen kunnen elkaar niet verstaan 

 

Problemen met hangjongeren  

Hoe ga je om met Stoppelhaene?  

Verlichting moet goed geregeld worden  

Asielzoekers krijgen weinig ruimte, hebben weinig te doen  

950 Nederlandse mannen als buren zou ook niet fijn zijn  

Nederlanders zijn ook vaak dronken en stelen enz.   

Zo veel mensen opnemen is vragen om problemen  

Liever een kleiner centrum  

Verkeersveiligheid is het grootste probleem  

Kermis, asielzoekers voorbereiden  

CCS is al geen top school, hebben ze wel extra begeleiding in huis, hoe 
gaat het met de kwaliteit? 

 

 
Veiligheid  – Karin Gerner 

 

 

Geluidzone niet overtreden  

Voorkeur voor toegangsweg variant B  

Snelheid Overkampsweg tot aan drempel  

Veel vrachtverkeer  

Verenigingen voorbereiden op komst extra leden  

Asielzoekers voorbereiden op bijv. Stöppelhaene  

School: veiligheid – men is niet bekend met de regels  

Kinderen gezamenlijk naar school brengen (met bijv. busjes)  

Hoe controle houden op terrein?  

Moeten bedrijven erom heen extra beveiliging inzetten?  

Ook aandacht voor loop- en fietsroute in het centrum   

Aandacht voor veiligheidsgevoelens winkeliers  

Aandacht voor veiligheidsgevoel inwoners  



Aantal agenten nu weinig, vooral in beginfase strakke begeleiding nodig  

Wanneer er incidenten gebeuren, wat wordt er mee gedaan  

Inzetten van stagiaires bij beveiliging  

Surveillanten inzetten op industrieterrein?  

Als bebouwing opschuift, hek ook opschuiven  

Vooral in beginfase goed contact tussen AZC/politie en omwoners  

Bij onrust melden en ook laten weten als er iets meegedaan is  

Hoe kun je controle houden op 950 personen – kan nog minder personen? 
Aantal moet niet door de strot gedrukt worden 

 

Veel afleiding/bezigheid bieden op terrein  

Teveel jongeren bij elkaar geeft meer ruzie  

Aandacht voor capaciteit politie  

 
Inrichtingsplan – Vincent Breen 

 

 

Lichtvervuiling tegengaan: 
- Soort licht op het azc is belangrijk (emotie) 
- Uitstraling naar LG. Schoonheten tegengaan 
- Voorzieningen met veel licht niet aan de buitenzijde 
- Verlichting slim uitwerken: niet te hoog en verlichting richten.  

 

Grondwal aanbrengen   

Bladhoudend groen toepassen (ook groen in winter)  

Voldoende afscherming naar woningen  

Bebouwing: 
- Variatie in bebouwing 
- Privé – inkijk in tuin/woningen voorkomen 
- Toegankelijkheid mindervaliden belangrijk 
- Bebouwing met kopse kant naar Achterweiweg om inkijk naar 

woningen/tuinen tegen te gaan of geen ramen aan zijde 
Achterweiweg 

- Geluid reducerende voorzieningen op afstand van woningen 
- Compact opzetten 
- Hoe verder van woningen Achterweiweg hoe beter 

 

Ramen moeten niet open kunnen richting bedrijven vanwege geluid  

Vanuit bedrijven perspectief: zo ver mogelijk van bedrijven situeren  

Ingang voor personeel aan Achterweiweg ipv aan Overkampsweg 
(meningen hierover zijn verdeeld) 

 

Compensatie aanwonenden punt van aandacht  

Geluidklimaat op het AZC moet goed zijn  

Slimme inrichting met aandacht voor sociale controle (bijv. recreatieve 
voorzieningen in het centrale deel) 

 

Aandachtspunt is verlichting op en rond het terrein  

 
Inrichtingsplan – Reinder Osinga 

 

 

Geluidswal aan hele zuidzijde (3m hoog, doorgetrokken door de bocht – zo 
ver mogelijk richting de hoogspanningskabels), en begroeiing er bovenop 

 

Hekwerk van 2 m hoog (ook doortrekken door de bocht)  

Recreatie niet aan de zuidzijde (liefst midden in)  

Bebouwing zo dicht mogelijk tegen Overkampsweg aan  

Glasvezel voor AZC? Dan ook voor de buurt?  

WIFI points voor AZC? Hinderlijk voor omgeving?  

Groensingel direct achter bebouwing  

Voorkeur voor (hoofd)ontsluiting variant B  

Bebouwing woongebouwen met kopsekant tegen elkaar ivm inkijk  

Rekening houden met geluid van bedrijven (v/d Vegt en Disselhorst  

  

 
 



 

 
Nagekomen wensen/aandachtspunten Inrichtingsplan: 

 

  

Berm tussen de Achterweiweg en de sloot van minimaal 5 meter voor 
onderhoudswerkzaamheden (sloot en weg) 

 

Nooduitgang aan de Achterweiweg zo ver mogelijk richting de 
hoogspanningskabels 

 

Sloot 6 meter breed en diep (2 meter) aan de hele zuidzijde de bocht door 
zo ver mogelijk richting de hoogspanningskabels 
 

 

Maximaal 1 bouwlaag  

Afstand tot omwonenden van minimaal 100m  

 

 
Nagekomen wensen/aandachtspunten Veiligheidsplan: 

 

  

Straatverlichting Heesweg van de bebouwde kom naar de onbebouwde 
kom richting de Schoonheetense weg  

 

Geen onderling conflicterende groepen en uitgeprocedeerde vluchtelingen  

Veiligheid en het gevoel daarvan in en om het azc moet gewaarborgd zijn  

Veiligheidsmaatregelen treffen voor de looproutes langs het kanaal met 
subtiele verlichting 

 

Direct omwonenden of anderszins gedupeerden voortvarend compenseren 
voor schade of onkosten voort bijv. beveiliging of geluidsisolatie 

 

Vaste contactpersonen binnen en buiten het azc (wijkagent)  

Verkeersveiligheid rondom azc verbeteren dmv gescheiden loop- en 
fietsroutes 

 

 


